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ZÁPIS Č. 3 ZE ZASEDÁNÍ VĚDECKÉ RADY ESF MU 

konaného dne 14. 10. 2013 

 

Přítomni: dle prezenční listiny  

 

Program: 

1. Předání ocenění děkana za rozvoj vědy a nejlepší publikační výsledky 

2. Habilitační řízení pana Ing. Františka Svobody, Ph.D.  

3. Návrh na složení komise pro habilitační řízení Ing. Vladimíra Hyánka, Ph.D.  

4. Návrh na jmenování členů komisí pro SZZ  

5. Návrh na prodloužení platnosti akreditace studijních programů 

6. Návrh na akreditace studijních programů 

7. Návrh na jmenování školitelů disertačních prací bez titulu doc. / prof. pro 

konkrétního studenta a téma práce 

 

Ad 1) V úvodu zasedání předseda VR prof. Ing. Antonín Slaný, CSc., přivítal přítomné a nastínil 
program zasedání.  

Následoval první bod jednání – předání zvláštního uznání děkana za zásluhy o rozvoj 

vědy a dlouholetou přínosnou práci pro ESF MU panu prof. PhDr. Ing. Josefu 
Šmajsovi, CSc. Děkan předal slovo proděkance pro akademické kvalifikace a doktorský 

studijní program doc. PhDr. Růţeně Lukášové, CSc., která krátce představila oceněného a 
charakterizovala jeho zásluhy. Následně děkan panu prof. PhDr. Ing. Josefu Šmajsovi, CSc. 

předal zvláštní uznání a finanční odměnu. Prof. Šmajs poděkoval za ocenění a přednesl krátký 
projev. 

Dále děkan uvedl vyhlášení výsledků soutěže o Cenu děkana ESF pro rok 2013. 
Výsledky soutěţe oznámil přítomným proděkan pro vědu, výzkum a tvůrčí činnost doc. Ing. 

Petr Piroţek, Ph.D. Cena byla udělena ve dvou kategoriích: akademičtí pracovníci – odborná 

kniha a akademičtí pracovníci – vědecký článek. V kategorii „odborná kniha“ byl oceněn pan 
Ing. David Špaček, Ph.D., za monografii "E-Government - cíle, trendy a přístupy k jeho 

hodnocení" vydanou v nakladatelství C.H.Beck. V kategorii „vědecký článek“ byla udělena dvě 
ocenění, a to: spoluautorům panu Ing. Robertu Jahodovi, Ph.D., a paní Ing. Dagmar Špalkové, 

Ph.D., za článek "Housing-induced poverty and rent deregulation: a case study of the Czech 
Republic", publikovaný v Ekonomickém časopise, a dále spoluautorům panu doc. Ing. 

Radoslavu Škapovi, Ph.D., a paní Ing. Aleně Klapalové, Ph.D., za článek "Reverse Logistics in 
Czech Companies: Increasing Interest in Performance Measurement", publikovaný v časopise 

Management Research Review. Děkan prof. Ing. Antonín Slaný, CSc., předal přítomným 

oceněným diplomy a finanční odměny a poděkoval jim za jejich práci a reprezentaci fakulty. 
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Ad 2) Habilitační řízení pana Ing. Františka Svobody, Ph.D., v oboru Veřejná 
ekonomie a regionální rozvoj 

Proděkanka pro akademické kvalifikace a doktorský studijní program představila habilitanta 
Ing. Františka Svobodu, Ph.D., krátce shrnula dosavadní průběh řízení a seznámila přítomné se 

sloţením habilitační komise. Poté předala slovo předsedovi habilitační komise v zastoupení 
panem doc. JUDr. Ivanem Malým, CSc., který popsal práci habilitační komise, shrnul hodnocení 

přednášky uchazeče pro odbornou veřejnost a přečetl stanovisko habilitační komise, v rámci 

čehoţ uvedl, ţe 3 členové habilitační komise hlasovali pro jmenování uchazeče docentem a 2 
členové hlasovali proti. 

Proděkanka poté navrhla dva skrutátory – prof. Ing. Milana Ţáka, CSc. a doc. Mgr. Jiřího 
Špalka, Ph.D., které vědecká rada hlasováním schválila (počet přítomných členů VR: 21, počet 

kladných hlasů: 19, počet záporných hlasů: 0, zdrţeli se hlasování: 2).    

Poté proděkanka vyzvala uchazeče k přednesení habilitační přednášky na téma „Aplikace 

williamsonovské analýzy institucí ve veřejné ekonomii: causa dobročinných půjček“. V průběhu 
přednášky se dostavili další 2 členové vědecké rady: prof. Dr. Ing. Dana Dluhošová a prof. Ing. 

Karel Skokan, Ph.D. Následně habilitant krátce představil a shrnul výsledky své habilitační 

práce.  

Dále byla vědecká rada seznámena s posudky oponentů. Jako první prezentoval svůj posudek 

přítomný oponent doc. Ing. Radim Valenčík, CSc., posudky dalších dvou oponentů, prof. Ing. 
Lubomíra Mlčocha, CSc., a doc. PhDr. Ing. Marka Louţka, Ph.D., přečetla proděkanka pro 

akademické kvalifikace a doktorský studijní program. Habilitant byl poté vyzván k zodpovězení 
dotazů kladených v posudcích. Následovala veřejná rozprava, během níţ poloţili uchazeči 

dotazy členové vědecké rady prof. Ochrana, prof. Horvátová, Mgr. Bořil a prof. Slaný a 
oponent doc. Valenčík rozvedl svůj dotaz vznesený v posudku habilitační práce. Po ukončení 

veřejné rozpravy habilitant opustil místnost a byla zahájena neveřejná část rozpravy, ve které 

se vyjádřili: doc. Rektořík, doc. Viturka, prof. Blaţek, prof. Skokan, prof. Helísek a prof. 
Ochrana. Následovalo tajné hlasování. 

Po sečtení hlasů skrutátory byl uchazeč pozván zpět před vědeckou radu a předseda VR prof. 
Slaný vyhlásil výsledek:  

„V tajném hlasování se vědecká rada usnesla na postoupení návrhu ke jmenování uchazeče 
Ing. Františka Svobody, Ph.D., docentem v oboru Veřejná ekonomie a regionální rozvoj“.  

 

Ad 3) Návrh na složení komise pro habilitační řízení Ing. Vladimíra Hyánka, Ph.D., 

v oboru Veřejná ekonomie a regionální rozvoj 

Proděkanka pro akademické kvalifikace a doktorský studijní program sdělila základní údaje o 
uchazeči o habilitační řízení Ing. Vladimíra Hyánka, Ph.D., v oboru Veřejná ekonomie a 

regionální rozvoj, a představila jeho výzkumné zaměření. Děkan ESF prof. Slaný poté přednesl 
návrh na sloţení habilitační komise: 

předseda: prof. Ing. Juraj Nemec, CSc. – MU, Ekonomicko-správní fakulta 

členové:  doc. PhDr. Pavol Frič, Ph.D. – UK, Fakulta sociálních věd 

   prof. Ing. Helena Kuvíková, Ph.D. – UMB v Banskej Bystrici, Ekonomická fakulta 

   doc. Mgr. Jiří Špalek, Ph.D. – MU, Ekonomicko-správní fakulta 

   doc. Ing. Helena Vomáčková, CSc. – UJEP v Ústí nad Labem, Pedagogická fakulta 

K navrhovanému sloţení habilitační komise otevřel diskuzi doc. Malý, který upozornil na 
připravované opatření rektora MU, které bude z členství komisí pro habilitační řízení a řízení ke 

jmenování profesorem vylučovat přímé nadřízené uchazeče. Přestoţe se připravované 
opatření, bude-li přijato, nebude vztahovat na jiţ zahájená řízení, vědecká rada dospěla 

v diskuzi k závěru, ţe by bylo vhodné v tomto konkrétním případě nahradit doc. Špalka – 
vedoucího katedry Veřejné ekonomie, na které dr. Hyánek působí jako odborný asistent, 

z daného hlediska vhodnějším kandidátem. Místo doc. Špalka navrhl děkan prof. Slaný doc. 
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Malého, který na základě dotazu děkana vyjádřil ochotu stát se členem komise,  a návrh na 
sloţení habilitační komise byl  upraven: 

předseda: prof. Ing. Juraj Nemec, CSc. – MU, ESF 

členové:  doc. PhDr. Pavol Frič, Ph.D. – UK, Fakulta sociálních věd 

   prof. Ing. Helena Kuvíková, Ph.D. – UMB v Banskej Bystrici, Ekonomická fakulta 

   doc. JUDr. Ivan Malý, CSc. – MU, Ekonomicko-správní fakulta 

   doc. Ing. Helena Vomáčková, CSc. – UJEP v Ústí nad Labem, Pedagogická fakulta 

Proběhlo hlasování o návrhu, návrh byl schválen (počet přítomných členů VR: 23, počet 
kladných hlasů: 23, počet záporných hlasů: 0, zdrţel se hlasování: 0).  

 

Ad 4) Návrh na jmenování členů komisí pro SZZ  

Proděkan pro studium Ing. Martin Kvizda, Ph.D., postupně představil návrhy na jmenování 
nových členů do komisí pro státní závěrečné zkoušky v bakalářských a magisterských 

studijních programech: 

 

 Mgr. Martin Slanicay  

pro všechny obory bakalářských a magisterských navazujících studijních programů 
Hospodářská politika a správa, Finance a účetnictví, Ekonomika a management, Ekonomické 

teorie a Kvantitativní metody v ekonomice.  

Proděkan pro studium navrhovaného člena krátce představil a charakterizoval  důvody pro 

jeho členství v komisích. 

Proběhlo hlasování o návrhu, návrh byl schválen (počet přítomných členů VR: 23, počet 

kladných hlasů: 23, počet záporných hlasů: 0, zdrţel se hlasování: 0).  

 

 Ing. Michaela Jurová, Ph.D. 

pro obor Finance bakalářského studijního programu Finance a účetnictví, 
pro obor Finance a právo bakalářského studijního programu Finance a účetnictví,  

pro obor Finance magisterského pětiletého studijního programu Finance a účetnictví, 
pro obor Finance magisterského navazujícího studijního programu Finance a účetnictví. 

Proděkan pro studium navrhovanou členku uvedl a předal slovo doc. Sedláčkovi, který 
navrhovanou členku blíţe představil. 

Proběhlo hlasování o návrhu, návrh byl schválen (počet přítomných členů VR: 23, počet 
kladných hlasů: 23, počet záporných hlasů: 0, zdrţel se hlasování: 0).  

 

 JUDr. David Sehnálek, Ph.D. 

pro obor Finance a právo bakalářského studijního programu Finance a účetnictví.  

Proděkan pro studium o navrhovaném členu krátce pohovořil a doc. Sedláček informace doplnil 
dalšími argumenty na podporu členství navrhovaného člena v komisi. 

Proběhlo hlasování o návrhu, návrh byl schválen (počet přítomných členů VR: 23, počet 
kladných hlasů: 23, počet záporných hlasů: 0, zdrţel se hlasování: 0).  
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 Ing. Vratislav Blaha, CSc.  

pro obor Podniková ekonomika a management bakalářského studijního programu Ekonomika a 

management, 
pro obor Podniková ekonomika a management magisterského navazujícího studijního 

programu Ekonomika a management. 

Proděkan pro studium uvedl dalšího navrhovaného člena a předal slovo prof. Blaţkovi, který 

navrhovaného člena představil. 

Proběhlo hlasování o návrhu, návrh byl schválen (počet přítomných členů VR: 23, počet 
kladných hlasů: 23, počet záporných hlasů: 0, zdrţel se hlasování: 0).  

 

 Mgr. Ing. Jakub Procházka, Ph.D. 

pro obor Podniková ekonomika a management bakalářského studijního programu Ekonomika a 
management, 

pro obor Podniková ekonomika a management magisterského navazujícího studijního 
programu Ekonomika a management. 

Proděkan pro studium krátce pohovořil o posledním navrhovaném členu, prof. Blaţek 

informace doplnil.  

Proběhlo hlasování o návrhu, návrh byl schválen (počet přítomných členů VR: 23, počet 

kladných hlasů: 23, počet záporných hlasů: 0, zdrţel se hlasování: 0). 

 

Ad 5) Návrh na prodloužení platnosti akreditace studijních programů 

Proděkan pro studium uvedl návrh na prodlouţení platnosti akreditace studijních programů. 

Nejprve představil obor Ekonomie studijního programu Ekonomické teorie bakalářské a 
magisterské navazující prezenční dvouoborové formy studia. K návrhu na prodlouţení 

akreditace oboru vznesl dotaz prof. Skokan. Proděkan pro studium dotaz zodpověděl. 

Proběhlo hlasování o návrhu, návrh byl schválen (počet přítomných členů VR: 23, počet 
kladných hlasů: 23, počet záporných hlasů: 0, zdrţel se hlasování: 0).  

 

Dále proděkan pro studium seznámil členy vědecké rady s charakteristikou oboru Podniková 

informatika programu Systémové inţenýrství a informatika bakalářské prezenční jednooborové 
formy studia. 

Proběhlo hlasování o návrhu, návrh byl schválen (počet přítomných členů VR: 23, počet 
kladných hlasů: 23, počet záporných hlasů: 0, zdrţel se hlasování: 0).  

 

Ad 6) Návrh na akreditace studijních programů 

Proděkan pro studium představil návrh na akreditace studijních programů. Nejprve seznámil 

členy vědecké rady se základními charakteristikami oboru Veřejná ekonomika a správa 
programu Hospodářská politika a správa bakalářské a magisterské navazující prezenční i 

kombinované dvouoborové formy studia. Návrh komentoval prof. Krebs. 

Proběhlo hlasování o návrhu, návrh byl schválen (počet přítomných členů VR: 23, počet 

kladných hlasů: 23, počet záporných hlasů: 0, zdrţel se hlasování: 0).  

 

Poté proděkan pro studium uvedl návrh na akreditaci oboru Podniková informatika programu 

Systémové inţenýrství a informatika magisterské navazující prezenční jednooborové formy 
studia a krátce pohovořil o obsahu oboru a důvodech potřeby akreditace. 

Proběhlo hlasování o návrhu, návrh byl schválen (počet přítomných členů VR: 23, počet 
kladných hlasů: 23, počet záporných hlasů: 0, zdrţel se hlasování: 0).  
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Ad 7) Návrh na jmenování školitelů disertačních prací bez titulu doc. / prof. pro 

konkrétního studenta a téma práce 

Děkan ESF představil návrh na jmenování tří nových školitelů disertačních prací bez titulu doc. 

/ prof. pro konkrétního studenta a téma práce, krátce představil navrhované školitele a vyzval 
členy vědecké rady, aby vznesli případné dotazy. Doc. Špalek pouze upozornil, ţe je třeba 

ověřit, zda můţe být disertační práce předkládána ve slovenštině. 

Děkan postupně vyzval členy vědecké rady k hlasování: 

 

 Školitel: Ing. Vladimír Hyánek, Ph.D. – obor Veřejná ekonomie programu Hospodářská 
politika a správa) 

Téma:  Management neziskových organizací: vybrané problémy 
Student:  Ing. Zuzana Arnerová 

Téma:  Neziskový sektor jako nositel sociálních inovací 
Student:  Ing. Marek Vyskočil 

Proběhlo hlasování o návrhu, návrh byl schválen (počet přítomných členů VR: 23, počet 

kladných hlasů: 23, počet záporných hlasů: 0, zdrţel se hlasování: 0).  

 

 Školitel:  Ing. Vladimír Ţítek, Ph.D. – obor Veřejná ekonomie programu 
Hospodářská politika a správa 

Téma:  Příčiny vzniku regionálních disparit a moţnosti jejich ovlivnění  
Student:  Ing. Lenka Horká 

Téma:  Veřejná řešení územně nerovnoměrného rozvoje 
Student:  Ing. Monika Vyškovská 

Proběhlo hlasování o návrhu, návrh byl schválen (počet přítomných členů VR: 23, počet 

kladných hlasů: 22, počet záporných hlasů: 0, zdrţel se hlasování: 1).  

 

 Školitel:  Ing. Zdeněk Tomeš, Ph.D., obor Hospodářská politika programu 
Hospodářská politika a správa 

Téma:  Transformácia ţelezničnej dopravy na Slovensku  
Student:  Ing. Peter Kováč 

Proběhlo hlasování o návrhu, návrh byl schválen (počet přítomných členů VR: 23, počet 
kladných hlasů: 23, počet záporných hlasů: 0, zdrţel se hlasování: 0).  

 

Ad 6) Různé 

V rámci posledního bodu programu nabídl předseda VR členům prostor, přejí-li si kolegům 

cokoliv sdělit. Nikdo této moţnosti nevyuţil. Předseda VR tedy jednání zakončil oznámením, ţe 
následující zasedání Vědecké rady ESF je plánováno na 27. ledna 2014, poděkoval členům 

vědecké rady za účast na zasedání a srdečně je pozval na slavnostní oběd. 

 

 

zapsala: Mgr. Nikol Barochová 

zkontroloval: prof. Ing. Antonín Slaný, CSc. 


